
Formulier ten behoeve van het indienen van vragen als bedoeld in artikel 4.27 
van het Reglement van Orde VV en commissies Delfland

Omschrijving problematiek
Omschrijving problematiek
De Europese Commissie heeft onlangs strengere regels voorgesteld inzake verontreinigende stoffen 
in de omgevingslucht en het oppervlakte- en grondwater en met betrekking tot de behandeling van 
stedelijk afvalwater Het gaat om lagere toegestane niveaus van verontreinigende stoffen en een 
betere toepassing van de wetgeving. E.e.a. in verband met de haalbaarheid van de Green Deal in 
2050.

De voorstellen zullen nu door het Europees Parlement en de Raad worden behandeld volgens de 
gewone wetgevingsprocedure. Zodra ze zijn goedgekeurd, treden ze geleidelijk in werking met 
verschillende streefcijfers voor 2030, 2040 en 2050. Zo hebben het bedrijfsleven en de autoriteiten 
voldoende tijd om zich waar nodig aan te passen en investeringen te doen.

Voor wat betreft de betere en kosteneffectievere behandeling van stedelijk afvalwater wordt 
voorgesteld de sector tegen 2040 energieneutraal te maken en de kwaliteit van het slib te 
verbeteren om het intensiever te kunnen hergebruiken en zo tot een meer circulaire economie bij 
te dragen. Het gaat om verplichtingen nutriënten uit afvalwater terug te winnen, nieuwe normen 
voor microverontreinigingen en nieuwe monitoringeisen voor microplastics. Op basis van de 
ervaringen met COVID-19 wil de Commissie dat afvalwater systematisch gecontroleerd wordt op 
verschillende virussen, zoals CoV-SARS-19 en antimicrobiële resistentie. 

Het merendeel, 92 %, van de toxische microverontreinigingen in het afvalwater in de EU is 
afkomstig van geneesmiddelen en cosmetica. De commissie is voornemens door een nieuwe 
regeling voor uitgebreide producentenverantwoordelijkheid moet de producenten verplichten 
de kosten voor het verwijderen van microverontreinigingen te betalen, in overeenstemming 
met het beginsel “de vervuiler betaalt”. Dit zal ook leiden tot meer onderzoek en innovatie op 
het gebied van gifvrije producten en tot een eerlijkere financiering van de behandeling van 
afvalwater.

Vraag 1: ziet het college mogelijkheden om in het licht van het bovenstaande de sector tegen 2040 
tot energieneutraliteit te komen? Zo ja welke zijn al in werking gezet, welke in voorbereiding en 
voor welke zal nog nieuwe inzet nodig zijn?

Vraag 2: ziet het college mogelijkheden om het slib te verbeteren voor hergebruik en om het beter 
in te zetten bij een circulaire economie? Zo ja, welke maatregelen werken al, en welke kunnen nog 
worden ontwikkeld? En is Delfland in het geval van productieprocessen binnen de PPS in staat 
hierover eigenstandig besluiten te nemen en door te voeren? 

Vraag 3: ziet het college mogelijkheden om in vervolg op de gedane monitoring van covid 19 ook 
andere virussen en microbiële resistentie te controleren en informatie daarover te koppelen aan 
activiteiten door rijksinstellingen in de gezondheidszorg?

Vraag 4: als het gaat om een nieuwe regeling voor uitgebreide producentenverantwoordelijkheid 
en de verplichting voor producenten geneesmiddelen en cosmetica om de kosten voor het 
verwijderen van microverontreinigingen zelf te betalen, zoals de commissie nu beoogt, in hoeverre 



is Delfland in staat om een dergelijke kostentoedeling te verwezenlijken en om welke wijziging in de 
huidige regeling van Delfland zou het dan gaan?

Vragen en Antwoorden

Vraag 1: ziet het college mogelijkheden om in het licht van het bovenstaande de sector tegen 2040 
tot energieneutraliteit te komen? Zo ja welke zijn al in werking gezet, welke in voorbereiding en 
voor welke zal nog nieuwe inzet nodig zijn?
Antwoord: Delfland zet in op energie neutraal in 2025. Hiertoe heeft de verenigde vergadering de 
strategie Delfland energie neutraal vastgesteld. 

Vraag 2: ziet het college mogelijkheden om het slib te verbeteren voor hergebruik en om het beter 
in te zetten bij een circulaire economie? Zo ja, welke maatregelen werken al, en welke kunnen nog 
worden ontwikkeld? En is Delfland in het geval van productieprocessen binnen de PPS in staat 
hierover eigenstandig besluiten te nemen en door te voeren? 
Antwoord:  Voor de verwerking van het slib wat vrijkomt bij de afvalwaterzuiveringen is Delfland lid 
van de GR-slib. Binnen deze gemeenschappelijke regeling stimuleert Delfland de verkenning en de 
onderzoeken naar het hergebruik van het slib, of het terugwinnen van grondstoffen uit het slib. De 
GR-slib pakt deze handschoen samen met HVC op. Ten aanzien van de PPS kan HHD voor het proces 
op de afvalwaterzuivering niet zelfstandig besluiten nemen, hier is een change procedure voor 
benodigd, maar via de GR-slib heeft Delfland met HVC wel weer grip op de verwerking van het slib 
vanuit de zuiveringen Harnaschpolder en Houtrust.

Vraag 3: ziet het college mogelijkheden om in vervolg op de gedane monitoring van covid 19 ook 
andere virussen en microbiële resistentie te controleren en informatie daarover te koppelen aan 
activiteiten door rijksinstellingen in de gezondheidszorg?
Antwoord: Vanuit het RIVM is er veel belangstelling voor de data die uit het afvalwater te halen is. 
De unie van waterschappen en het RIVM maken dan ook afspraken over het bemonsteren van de 
waterzuiveringen in de toekomst. Delfland is uiteraard bereid om hieraan mee te werken.

Vraag 4: als het gaat om een nieuwe regeling voor uitgebreide producentenverantwoordelijkheid 
en de verplichting voor producenten geneesmiddelen en cosmetica om de kosten voor het 
verwijderen van microverontreinigingen zelf te betalen, zoals de commissie nu beoogt, in hoeverre 
is Delfland in staat om een dergelijke kostentoedeling te verwezenlijken en om welke wijziging in de 
huidige regeling van Delfland zou het dan gaan?
Antwoord: Over het bewuste voornemen is nog heel veel onduidelijk. Of Delfland daar als 
waterschap een zelfstandige rol in heeft, of dat er iets op het niveau van de Europese unie, of 
lidstaat wordt ontwikkeld is ook niet bekend. In de komende 2 jaar zal hier steeds meer zicht op 
komen en duidelijk worden. Delfland volgt deze ontwikkelingen nauwsluitend.
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